
PROTOKÓŁ 

z obrad XXII Sesji Gminy Radziejów 

z dnia 18 czerwca 2018 roku 

 

 

Rozpoczęcie obrad godz. 1100 

W obradach udział wzięli: 

-Radni, 

-Sołtysi, 

-Wójt, Skarbnik, Sekretarz Gminy, 

-Radca Prawny, 

-Kierownik GOPS, 

-Dyrektor GOK, 

-Dyrektorzy szkół, 

-Pracownicy obsługujący sesję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Bandyszewski dokonał otwarcia XXII Sesji Rady 

Gminy Radziejów, powitał wszystkich obecnych, poinformował o możliwości wglądu 

do protokołu z poprzedniej sesji, następnie przedstawił proponowany porządek 

obrad. 

 

Proponowany porządek obrad: 

I. Sprawy organizacyjne: 

1) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 

2) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

II. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) Rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Radziejów, sprawozdania finansowego za 2017 rok oraz 

udzielenie wójtowi absolutorium za 2017 rok: 

a) wystąpienie wójta dotyczące realizacji budżetu w 2017 roku, 

b) zapoznanie radnych z opinią Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez organ wykonawczy 

sprawozdaniu z wykonania budżetu, 

c) zapoznanie radnych z opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu 

budżetu, 

d) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium, 



e) przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o prawidłowości wniosku Komisji Rewizyjnej                        

w sprawie udzielenia absolutorium, 

f) wystąpienie przedstawicieli komisji, 

g) dyskusja, 

h) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Radziejów oraz 

sprawozdania finansowego za 2017 rok, 

i) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wójtowi gminy Radziejów 

absolutorium za 2017 rok. 

 

2) przystąpienia Gminy Radziejów do realizacji projektu pn. „Zwiększenie 

dostępu do edukacji przedszkolnej w Gminie Radziejów”, nr 

RPKP.10.02.01-04-0043/17 w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego 2014-2020, Oś 

priorytetowa 10. Innowacyjna edukacja, Działanie 10.2. Kształcenie 

ogólne i zawodowe, Poddziałanie 10.2.1. Wychowanie przedszkolne, 

3) przystąpienia Gminy Radziejów do realizacji projektu pn. „Podniesienie 

poziomu kształcenia i atrakcyjności oferty placówek oświatowych w 

Gminie Radziejów poprzez organizację zajęć dodatkowych, 

wyposażenie pracowni oraz stworzenie modelu szkoły przyjaznej dla 

ucznia” nr RPKP.10.02.02-04-0050/17 w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego 2014-2020, Oś 

priorytetowa 10 Innowacyjna edukacja, Działanie 10.2. Kształcenie 

ogólne i zawodowe, Poddziałanie 10.2.2. Kształcenie ogólne, 

4) przyznania dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków, 

5) przyznania dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków, 

6) przyznania dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków, 

7) zmian w budżecie, 

8) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów. 

 
III. Składanie wniosków i interpelacji. 

IV. Wolne wnioski i zapytania. 

V. Zakończenie obrad sesji. 

 



Ad I. Przewodniczący Rady Gminy Marian Bandyszewski stwierdził, że w chwili 
otwarcia Sesji na stan 15 radnych obecnych było 15, w związku z tym Sesja jest 
prawomocna do podejmowania uchwał.  
 
Proponowany porządek obrad z wprowadzoną zmianą został przyjęty jednogłośnie. 
 
Sekretarzem sesji wybrany został jednogłośnie radny Czesław Witkowski. 
 
Ad II, 1, a) Wójt Gminy przedstawił najważniejsze informacje dotyczące realizacji 
budżetu w 2017 roku, wyszczególnił inwestycje realizowane na terenie gminy 
Radziejów. Podziękował za współpracę i wsparcie radnym oraz sołtysom. 
 
Ad II, 1, b) Sekretarz Arleta Brochocka-Śliwak odczytała Uchwałę Nr 10/S/2018 
Składu Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 18 
kwietnia 2018 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy 
Radziejów sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2017 rok wraz z informacją 
o stanie mienia Gminy. (szczegółowe dane stanowi załącznik do protokołu). 
 
Ad II, 1, c) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Kazimierz Czynsz odczytał Opinię 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radziejów o wykonaniu budżetu gminy Radziejów 
za 2017 rok. (szczegółowe dane stanowi załącznik do protokołu). 
 
Ad II, 1, d) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Kazimierz Czynsz przestawił 
Uchwałę Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radziejów Nr 1/18 z dnia 7 maja 2018 roku 
w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Radziejów za 2017 rok. 
(szczegółowe dane stanowi załącznik do protokołu). 
 
Ad II, 1, e) Sekretarz Gminy Arleta Brochocka-Śliwiak odczytała Uchwałę Nr 
7/Kr/2017 Składu Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
z dnia 16 maja 2018 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Radziejów w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy                             
z wykonania budżetu za 2017 rok. (szczegółowe dane stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
Ad II, 1, f) Przewodniczący komisji finansowo-budżetowej radny Ireneusz Głowacki 
poinformował, że „Komisja finansowo – budżetowa w dniu 11 czerwca 2018 roku po 
zapoznaniu się z sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2017 rok                                    
i wyjaśnieniami złożonymi przez Wójta Gminy i Skarbnika Gminy postanowiła 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniować wykonanie budżetu Gminy za 2017 rok oraz 
wnioskuje o udzielnie absolutorium z tego tytułu Wójtowi Gminy Panu Markowi 
Szuszmanowi”.  
 
Przewodniczący komisji rolnictwa radny Kazimierz Skupniewicz odczytał, iż 
„Komisja rolnictwa oraz spraw socjalnych na posiedzeniu w dniu 12 czerwca 2018 r. 
po rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2017 rok postanowiła 
pozytywnie jednogłośnie zaopiniować wykonanie budżetu Gminy za 2017 rok oraz 



jednogłośnie wnioskuje o udzielnie absolutorium z tego tytułu Wójtowi Gminy 
Radziejów.” 
 
 Przedstawiciel komisji oświaty i kultury radny Radosław Linowiecki poinformował, 
że „Komisja oświaty i kultury na posiedzeniu w dniu 13 czerwca 2018 roku poddała 
analizie wykonanie budżetu Gminy za rok 2017. Nie stwierdzono żadnych 
nieprawidłowości. Mając na uwadze pozytywną opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej oraz Komisji rewizyjnej postanowiła jednogłośnie wnioskować o 
przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za 2017 rok oraz udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Radziejów Panu Markowi Szuszmanowi”. 
 
Ad II, 1, g) Radny Krzysztof Nowowiejski poruszył temat nadwyżki budżetowej. 
 
Ad II, 1, h) Projekt uchwały w sprawie w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Radziejów oraz sprawozdania 
finansowego za 2017 rok odczytał Przewodniczący Marian Bandyszewski. 
 
Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad II, 1, i) Projekt uchwały w sprawie udzielenia wójtowi gminy Radziejów 
absolutorium za 2017 rok odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Błażej Patyk. 
 
Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ogłoszenie przerwy 1145 

Wznowienie obrad 1155 

 

Ad II, 2) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Radziejów do realizacji 

projektu pn. „Zwiększenie dostępu do edukacji przedszkolnej w Gminie Radziejów”, 

nr RPKP.10.02.01-04-0043/17 w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego 2014-2020, Oś priorytetowa 10. Innowacyjna 

edukacja, Działanie 10.2. Kształcenie ogólne i zawodowe, Poddziałanie 10.2.1. 

Wychowanie przedszkolne odczytał Przewodniczący Rady Gminy Marian 

Bandyszewski. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad II, 3) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Radziejów do realizacji 

projektu pn. „Podniesienie poziomu kształcenia i atrakcyjności oferty placówek 

oświatowych w Gminie Radziejów poprzez organizację zajęć dodatkowych, 



wyposażenie pracowni oraz stworzenie modelu szkoły przyjaznej dla ucznia” nr 

RPKP.10.02.02-04-0050/17 w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego 2014-2020, Oś priorytetowa 10 Innowacyjna 

edukacja, Działanie 10.2. Kształcenie ogólne i zawodowe, Poddziałanie 10.2.2. 

Kształcenie ogólne odczytał Przewodniczący Rady Gminy Marian Bandyszewski. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad II, 4) Projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji z budżetu gminy na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Błażej Patyk. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad II, 5) Projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji z budżetu gminy na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mirosław 

Kołodziejczyk. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad II, 6) Projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji z budżetu gminy na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków odczytał Przewodniczący Rady Gminy Marian Bandyszewski. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad II, 7) Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XIX/204/2017 w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Radziejów na 2018 rok odczytał Przewodniczący Rady 

Gminy Marian Bandyszewski. 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad II, 8) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Radziejów na lata 2018 -2030 odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Błażej Patyk. 

 



Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad III, IV) Dyskusja na temat Gminnego Dnia Dziecka. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski zapytał o dokumentację na pozostałe odcinki dróg, 
które będą robione. 
 
Wójt odpowiedział, że drogi te są przygotowywane geodezyjne. Został już 
rozstrzygnięty jeden przetarg, jest małe zainteresowanie wykonawców.                                  
W najbliższym czasie po zgromadzeniu odpowiednich dokumentów zostaną 
ogłoszone kolejne przetargi. 
 
Radna Małgorzata Lewandowska wnioskowała o wstawienie znaku z zakazem 
wjazdu samochodów powyżej 30 ton na drodze Skibin-Kłonówek. 
 

Ad. V) W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Przewodniczący Rady 

zamknął obrady XXII Sesji Rady Gminy Radziejów. 

Zakończenie obrad Sesji 1240 

 

 

 

Protokołowała       Sekretarz Sesji 

 

Paulina Świderska                            Czesław Witkowski 

 


